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Protokół nr XLII/17 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytej w dniu 30 marca 2017 r. 
 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14.03 i trwała do godz. 19.42. 

Obrady prowadził Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

Ad 1. 

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle Andrzej 

Kopeć. Po przywitaniu wszystkich obecnych poinformował, że obrady Rady są 

prawomocne – w chwili stwierdzania prawomocności sesji uczestniczyło w niej 12 

radnych. W trakcie obrad przybyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 22 radnych. 

Nieobecny na sesji był Tomasz Scheller (lista obecności radnych w załączeniu do 

protokołu). 

 

Następnie przewodniczący obrad zaproponował uzupełnienie porządku obrad o projekt 

uchwały w sprawie skargi na działania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle „z uwagi 

na brak przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usunięcie drzew i krzewów” oraz o projekt uchwały  

w sprawie skargi dotyczącej: 

1) wydania i sposobu realizacji „Zarządzenia Nr 1568/PMS/2013 w sprawie 

regulaminu przeprowadzania wywiadów środowiskowych …”; 

2) zasobów mieszkaniowych; 

3) zachowani i działania Prezydenta Miasta i Przewodniczącego Rady Miasta, 

podczas przejęcia stron: 

„za” wprowadzeniem ww. projektów uchwał oddano 13 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 1, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Porządek obrad XLII sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, uwzględniający 

wprowadzone zmiany: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu Nr XLI z sesji Rady Miasta z dnia 23 lutego 2017 r. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
4. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja o współpracy Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle z organami jednostek 

pomocniczych Gminy Kędzierzyn-Koźle. 
6. Ocena działalności Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego Sp. z o.o. 

oraz realizacji wyznaczonych tej spółce celów. 
7. Sprawozdanie z realizacji Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle w 2016r. 



2 
 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Narkotykowych w 2016 roku. 
9. Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia za 2016 r. 
10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta 

Kędzierzyn-Koźle na lata 2013-2016 za okres 2 lat (2015-2016). 
11. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle w 2017 roku”; 

2) w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów;  

3) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej, stanowiącej własność Skarbu 

Państwa, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie Sławięcice, oznaczonej 

jako działka nr 40/39; 

4)  zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących  

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle; 

5)  w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 

2019 r. 

6) w sprawie wniosku o nadanie nazwy stanowiącemu własność gminy 

Kędzierzyn-Koźle obiektowi sceny plenerowej – muszli koncertowej; 

7) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kędzierzyńsko-

Kozielskiego na realizację zadania pn. „Udział Młodzieżowej Orkiestry Dętej 

Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej w Kędzierzynie-Koźlu w koncertach 

odbywających się na terenie Europy w roku 2017”; 

8)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko-

Kozielskiemu w zakresie dofinansowania działalności Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w Kędzierzynie-Koźlu;  

9) w sprawie zatwierdzenia taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kędzierzyn-

Koźle świadczone przez PCC Energetyka Blachownia Spółka z o.o. w okresie 

od 1 maja 2017 do 30 kwietnia 2018 r.; 

10) w sprawie odpowiedzi na skierowane do Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

wezwanie do usunięcia naruszenia interesu prawnego; 

11) Stanowisko Rady Miasta do petycji o podjęcie przez Radę Miasta uchwały 

w sprawie zapewnienia warunków do osiedlenia się w Kędzierzynie-Koźlu co 

najmniej jednej rodziny z miasta Aleppo lub innych miast w Syrii 

1) projekt uchwały uwzględniający pozytywne rozpatrzenie petycji 

2)  projekt uchwały uwzględniający negatywne rozpatrzenie petycji; 

12) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – Miejski Zakład 

Cmentarny w Kędzierzynie-Koźlu z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych do budżetu miasta; 

13)  w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2017; 

14)  zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2017-2031 – wraz z autopoprawką; 
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15)  w sprawie skargi na działania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle „z uwagi 

na brak przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usunięcie drzew i krzewów”; 

16)  w sprawie skargi dotyczącej: 

1) wydania i sposobu realizacji „Zarządzenia Nr 1568/PMS/2013 w sprawie 

regulaminu przeprowadzania wywiadów środowiskowych...”; 

2) zasobów mieszkaniowych; 

3) zachowania i działania Prezydenta Miasta i Przewodniczącego Rady Miasta 

podczas przyjęć stron 

12. Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje 

i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad 2. 
Przyjęcie protokołu Nr XLI z sesji Rady Miasta z dnia 23 lutego 2017 r. 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że radni nie zgłosili 

żadnych uwag do protokołu. W związku z tym uważa, że Rada przyjęła protokół 

 nr XLI/17 z sesji z dnia 23 lutego 2017 r. 

 

 

Ad 3. 

Informacja przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

Informację o bieżącej działalności przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

oraz korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Andrzej Kopeć. 
(pisemna informacja dołączona do niniejszego protokołu) 

 

 

Ad 4. 

Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Radni przed sesją otrzymali pocztą elektroniczną pisemną „informację o działaniach 

Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym od 24 lutego do 23 marca 2017 r. 

podejmowanych w ramach inicjatywy uchwałodawczej, wydawania aktów 

kierownictwa wewnętrznego oraz aktów administracyjnych w zakresie postępowania 

podatkowego” (pismo Or. 0057.3.2017 z dnia 23 marca 2017 r. i z dnia 29 marca 

2017 r., będące uzupełnieniem informacji z dnia 23 marca 2017 r.). 

 

 

Ad 5. 

Informacja o współpracy Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle z organami jednostek 

pomocniczych Gminy Kędzierzyn-Koźle. 
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Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć otworzył dyskusję w sprawie, jednak z uwagi 

na brak chętnych do zabrania głosu przeszedł do następnego punktu obrad. 

 

 

Ad 6. 

Ocena działalności Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego Sp. z o.o. oraz 

realizacji wyznaczonych tej spółce celów. 

 
Ryszard Masalski stwierdził, iż po zapoznaniu się z materiałem oraz po obserwacjach 

działań Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego Sp. z o.o. jest 

zawiedziony. Uzasadnił to brakiem opracowanego planu gospodarczego dla naszego 

miasta. Zaapelował także o opracowanie takiego planu. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu 

przeszedł do następnego punktu obrad. 

 

 

Ad 7. 

Sprawozdanie z realizacji Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle w 2016 r. 
 

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć poinformował, że Komisja Zdrowia, Spraw 

Socjalnych i Rodziny zapoznała się z ww. sprawozdaniem, a następnie otworzył 

dyskusję w sprawie. 

 

Ewa Czubek w związku z omawianym dzisiaj programem podziękowała panu 

Stanisławowi Węgrzynowi oraz pani prezydent za dokonane w ostatnim okresie 

zmiany. Stwierdziła, że schronisko od ubiegłego roku pracuje bardzo dobrze oraz że 

zwiększyła się ilość adopcji zwierząt. Poinformowała, że możemy się pochwalić 

obiektem i jednostką modelową, mającą bardzo dobrą opinię wśród mieszkańców 

Kędzierzyna-Koźla. Poinformowała także o popularności schroniska na profilu 

Facebook. 

 

Ryszard Masalski poruszył temat związany z procedurą adopcji psów. Opisał 

następnie proceder porzuceń psów przez właścicieli, aby następnie odchowane  

i wyleczone przez schronisko psy odebrać z niego. Spytał się o skalę takiego 

procederu. 

 

Stanisław Węgrzyn poinformował, że nie dotarły do niego informacje o takim 

procederze. Stwierdził, iż nie ma takiej praktyki w schronisku. Jeżeli pies trafi do 

schroniska, w pierwszej kolejności jest sprawdzane czy ma czipa i jest o tym 

powiadamiany właściciel. Poinformował także, że jest w schronisku uruchomiony 

hotel. Jeżeli ktoś wyjeżdża, może w nim zostawić pod opieką psa. 

 

Ryszard Masalski poinformował, iż po sesji odwiedzi pana dyrektora Stanisława 

Węgrzyna celem przekazania mu precyzyjnych pytań w tym temacie. 
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Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu 

przeszedł do następnego punktu obrad. 

 

 

Ad 8. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Narkotykowych w 2016 roku. 

 
Ryszard Masalski stwierdził, że informacja o realizacji ww. programu jest taka sama 

od wielu lat. Są w nim tylko dane o tym, co się wykonywało w minionym roku. Krótki 

horyzont czasowy nie pozwala zobaczyć pełnego obrazu. Następnie wypowiedział się 

w temacie alkoholizmu, jaki się obserwuje wśród młodzieży. Stwierdził, że nie 

podejmuje się próby odpowiedzi na pytanie ile i za jaką kwotę spożywają alkohol 

młodociani poniżej osiemnastego roku życia. Następnie opisał wpływ alkoholu na 

rozwój młodzieży oraz jego wpływ na demografię naszego miasta. Zaapelował  

o zwiększenie środków na realizację ww. programu. Stwierdził także, że ma nadzieję 

doczekać się programu, który skoncentruje się na likwidacji przyczyny, a nie tylko 

skutków alkoholizmu.  

 

 

Ad 9. 

Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia za 2016 r. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć poinformował, że Komisja Zdrowia, Spraw 

Socjalnych i Rodzinnych zapoznała się z ww. sprawozdaniem, a następnie otworzył 

dyskusję w sprawie. 

 

Witold Rusak poinformował o swoich osobistych i pozytywnych doświadczeniach, 

dotyczących badań profilaktycznych. Poprosił, aby radni sięgnęli do ww. 

sprawozdania i zwrócili uwagę na badania w zakresie zawartości fenolu w moczu. 

Następnie przedstawił opisaną w ww. sprawozdaniu interpretację wyników tego 

badania. 

 

 

Ad 10. 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta 

Kędzierzyn-Koźle na lata 2013-2016” za okres 2 lat (2015-2016). 
 

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć poinformował, że program ten był przedmiotem 

obrad Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Urbanistyki, 

Architektury i Środowiska Naturalnego. 

 

Andrzej Kopacki poinformował, że Komisja Strategii i Rozwoju przyjęła do 

wiadomości tę informację. Stwierdził, że temat zabytków w ostatnich latach omawiany 

był dość często oraz że w temacie zabytków mamy do czynienia z zaniedbaniami 
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sięgającymi kilkudziesięciu lat. Poinformował następnie o realizowanych 

i planowanych inwestycjach w mieście w zakresie zabytków. Zaapelował także, aby 

w budżecie miasta każdego roku część funduszy była przeznaczona na ratowanie 

zabytków. 

 

Prezydent miasta Sabina Nowosielska poinformowała o wysokości środków 

finansowych przeznaczonych na wzgórze zamkowe. Zasugerowała i zaapelowała, aby 

nie uzależniać tej inwestycji od otrzymania na ten cel dofinansowania. Przypomniała 

także, że jak były pieniądze przeznaczone na zabytki, to gmina po nie sięgała. 

 

Michał Nowak przychylił się do wypowiedzi przedmówczyni, tj. dobrze jest pozyskać 

środki zewnętrzne, ale jeżeli ich nie ma, nie można tego tematu zostawić. Przypomniał 

także, że w ubiegłych kadencjach temat zabytków nie był tematem priorytetowym. 

Stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej dużo czasu poświęciła 

temu zagadnieniu. Doszła ona do wniosku, że rada miasta powinna co roku rozwiązać 

jeden problem w temacie zabytków. Przypomniał, że na posiedzeniu tej komisji 

wytypowano do remontu kazamatę przy ul. Skarbowej. 

Następnie wypowiedział się na temat gminnego programu opieki nad zabytkami. 

Stwierdził, że obiekty takie jak zamek, podzamcze i obiekty twierdzy Koźle należy 

ratować. Przypomniał o swoim apelu w sprawie przeglądu prawnych form ochrony 

zabytków w mieście, a następnie wyjaśnił wagę tego zagadnienia. Należy przejrzeć 

najstarsze wpisy do rejestru zabytków, ponieważ brakuje w nich załączników, 

dokumentów, co skutkuje niedostateczną ich ochroną. Zasugerował opracowanie 

monografii twierdzy Koźle przez Muzeum Ziemi Kozielskiej, co można połączyć 

z tematem rozpoznania twierdzy Koźle oraz korektą wpisu tego obiektu do rejestru 

zabytków. Na zakończenie swojej wypowiedzi zaapelował o zwiększenie pieniędzy na 

zabytki. 

 

Sabina Nowosielska przypomniała, że półtorej roku temu powiedziała, iż chętnie damy 

pieniądze na monografię, jeżeli znajdzie się firma, która to zrobi. Zwróciła uwagę, że 

budżet nie jest z gumy. Uważa także, że nie da się wszystkiego zrobić oraz że gmina 

nie powinna brać kredytu na ten cel. Trzeba z głową zadbać o zabytki. Nie zrobi się 

jednak wszystkiego od razu. Zaproponowała, aby zacząć od wzgórza zamkowego. 

Przypomniała następnie wysokość kosztów związanych z remontem podzamcza oraz 

zwróciła uwagę na koszty związane z jego utrzymaniem. Zasugerowała, aby 

w pierwszej kolejności zrobić wzgórze zamkowe, a następnie kolejny zabytek. 

 

Adam Sadłowski krytycznie wypowiedział się co do remontu podzamcza. Stwierdził, 

iż jest to studnia bez dna. Zaapelował o zabezpieczenie innych zabytków w innych 

częściach miasta oraz o kompleksowe remontowanie jednego, dwóch zabytków 

w ciągu roku. Zasugerował rozważenie, aby gmina pomogła właścicielom kamienic 

w ich rewitalizacji. 

 

Sabina Nowosielska przypomniała swoje wcześniejsze wypowiedzi na temat wzgórza 

zamkowego oraz poinformowała, że wspólnoty otrzymują pomoc finansową ze strony 

gminy na odnowienie zewnętrznych elewacji zabytkowych kamienic. 
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Michał Nowak zwrócił uwagę, że w momencie pierwszych rozmów o monografii 

twierdzy Koźle Muzeum Ziemi Kozielskiej miało dopiero rozpisany konkurs na 

dyrektora, natomiast obecnie placówka ta istnieje i jednym z jej statutowych działań 

jest działalność wydawnicza. Poinformował, że Towarzystwo Ziemi Kozielskiej nie 

wyraziło zainteresowania tematem monografii twierdzy. Konserwator zabytków 

zwrócił uwagę, iż należy zaktualizować wpis twierdzy Koźle do rejestrów zabytków, 

a więc trzeba przeprowadzić rozpoznanie tej substancji zabytkowej, gdyż tak 

naprawdę nie została ona do końca przebadana. A zatem można by zrobić za jedne 

pieniądze dwie rzeczy: wydać monografię oraz zaktualizować wpis do rejestru 

zabytków. Przypomniał, że gmina przystąpiła do Opolskiej Regionalnej Organizacji 

Turystycznej. Kędzierzyn-Koźle przez długi czas nie był reprezentowany w takich 

miejscach i warto by wystąpić z jakąś ofertą oraz czymś się zaprezentować, np. na 

targach turystycznych. 

 

 

Ad 11. 

1) Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle w 2017 

roku”; 
 

Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 

Naturalnego, poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) 

zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć z uwagi na brak zgłaszających się do 

dyskusji, poddał projekt niniejszej uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 19 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się”0, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 2, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/372/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle  

w 2017 roku” 

 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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2) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i 

krzewów;  

 

Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 

Naturalnego, poinformowała, że komisja stosunkiem głosów: ,,za” 6, 

,,wstrzymujących się” 0, ,,przeciw” 2, pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 

że komisja stosunkiem głosów: ,,za” 7, ,,wstrzymujących się” 2, ,,przeciw” 2, 

pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

 

Ryszard Masalski stwierdził, że co do zasady drzew usuwać się nie powinno. 

Gospodarkę rabunkową ograniczają ceny zaporowe. Kwoty stawek w projekcie 

uchwały jego zdaniem nie są zbyt niskie. Nie przekonuje go argument, że stawki za 

usunięcie drzew muszą być niskie, ponieważ wysokie odpychać będą inwestorów. 

Stwierdził, iż stawki należy podnieść. Następnie opisał stosowaną w urzędzie praktykę 

nakazu dokonywania nasadzeń zastępczych. Stwierdził, że gdyby urząd zrezygnował 

z nasadzeń zastępczych, a żądał od inwestorów określonej opłaty, gmina sama 

mogłaby za pozyskane środki finansowe dokonać nasadzeń, a pozostałą ich część 

przeznaczyć na rozwój infrastruktury. Poinformował także, że na Komisji Finansowo-

Gospodarczej zaproponował podniesienie ww. stawek, jednak komisja negatywnie 

zaopiniowała ten wniosek. Zaapelował do pani prezydent, aby odstąpić od nasadzeń 

zastępczych i żądać wniesienia stosownej opłaty w oparciu o przedłożony projekt 

uchwały. 

 

Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta, wyjaśnił zapisy ustawy o ochronie 

przyrody związane z wycinką drzew, opłatami i nasadzeniami zastępczymi.  

 

Grzegorz Mateja poinformował, iż do tej pory stawki te były ustalane przez 

ministerstwo i były one wielokrotnie wyższe. Dlatego też nie rozumie dlaczego 

obniżamy obecnie te stawki. Przedstawił następnie obawy środowisk ekologicznych 

w Kędzierzynie-Koźlu, które uważają, że dotknąć to może naszego starodrzewu. 

Poinformował, że na Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego pan 

Kamil Nowak wskazywał, iż mogą stać się zagrożone stare, kilkusetletnie dęby na alei 

zlokalizowanej przy oczyszczalni ścieków. Projektowane są tam wały 

przeciwpowodziowe, co może skutkować wycinką tego starodrzewu. Dlatego też 

uważa, że zaniżanie tych kwot w stosunku do istniejących jest pomysłem odważnym. 

Uważa także, że powinno się dążyć do zwiększenia tej kwoty, a nie do jej obniżenia. 

Poinformował następnie, że nie zagłosuje za wprowadzeniem przedstawionych stawek 

opłat. 

 

Artur Maruszczak odniósł się do wypowiedzi przedmówcy, tj. że przy niższych 

opłatach będzie można łatwiej wyciąć aleję przy oczyszczalni ścieków w ramach 

inwestycji związanych z budową obwałowania. Nie zgodził się z tą tezą. 

Poinformował, że Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska prowadzi w tej sprawie 

postępowanie. Jeżeli zajdzie taka konieczność wycinki części drzew, musi być zgoda 
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RDOŚ-u. Jeżeli będzie taka zgoda, będzie to zgodnie z obowiązującym prawem i nie 

będziemy mieli żadnych podstaw do naliczania kar za wycięcie drzew i będzie pewnie 

decyzja o nasadzeniach zastępczych, odpowiednio dużych, aby zrekompensować 

wycinkę tych drzew. Nie ma możliwości, aby w zgodzie z przepisami zlikwidować tę 

alejkę i aby gmina za to dodatkowo otrzymała pieniądze. 

 

Grzegorz Mateja podkreślił, że nie twierdzi, że z tego tytułu mają wpływać do gminy 

pieniądze, tylko twierdzi, że wysokość tej opłaty powinna odstraszać i powinna być 

dodatkowym zabezpieczeniem. Dlatego zmniejszanie tej kwoty uważa za 

nieuzasadnione.  

 

Adam Sadłowski przypomniał, że 1/3 Kędzierzyna-Koźla jest zalesiona oraz że część 

osiedli naszego miasta powstawała w lesie. Część tych drzew z lasu do dziś jest 

w różnych dziwnych miejscach, np. na środku chodnika. Dlatego też jest za tym, aby 

wyciąć te drzewa i obniżyć te stawki. Rozumie jednak obawy związane z wycinką 

drzew. Jako przykład podał aferę w Wołczynie. Stwierdził jednocześnie, że nad tym 

czuwa ochrona środowiska. Nadto stwierdził, że stawka opłat jest przyzwoita 

i rozsądna, a nawet by był za niższą. 

 

Witold Rusak poinformował, że jest zwolennikiem obniżonych stawek. Przypomniał, 

iż miesiąc temu w tym projekcie uchwały stawki te były znacznie niższe. Stwierdził, iż 

oprócz stawek podstawowych są również kary za nielegalne usuwanie drzew  

i krzewów. Stwierdził, że w poprzednim porządku prawnym kary za wycinkę drzew 

były nieadekwatnie duże w stosunku do wykroczenia czy niewiedzy. Spytał się 

następnie o wpływy z tytułu stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów za rok 

ubiegły. 

 

Artur Maruszczak poinformował, że w ostatnich paru latach nie było żadnych kar 

i opłat w zakresie nielegalnej wycinki drzew i krzewów. 

 

Witold Rusak stwierdził, że to żaden przychód i interes, natomiast polityka podatkowa 

wymagałaby pewnej korekty. Zaproponował podniesienie stawki podatku od 

nieruchomości dla sklepów wielkopowierzchniowych, co skutkować będzie 

zwiększeniem wpływów do budżetu miasta. 

 

Katarzyna Dysarz wyjaśniła różnice między karą a opłatą. Stwierdziła, że mieszkańcy 

chętnie dokonują nasadzeń zastępczych. Dlatego też tych opłat i kar nie ma, a dyskusja 

nad ich wysokością nie wpływa na wysokość wpływów do budżetu. 

 

Grzegorz Mateja poinformował, że opłaty te nie dotyczą drzew, które rosną na 

prywatnych posesjach, ponieważ tam drzewo można usunąć bez decyzji i opłata nie 

jest naliczana. Mówimy teraz o nieruchomościach które nie są własnością Skarbu 

Państwa, gminy. 

 

Przewodniczący obrad po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu poddał 

ww. projekt uchwały pod głosowanie: 
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„za” oddano 16 głosów, 

„przeciw” 3, 

„wstrzymujących się” 2, 

głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 3, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/373/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

3) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowej niezabudowanej, stanowiącej własność 

Skarbu Państwa, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie Sławięcice, 

oznaczonej jako działka nr 40/39; 

 

Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 

Naturalnego, poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) 

zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 

że komisja stosunkiem głosów: ,,za” 10, ,,wstrzymujących się” 1, ,,przeciw” 0, 

pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

 

Ryszard Masalski poprosił panią prezydent, aby tę działkę sprzedała gmina (nie 

KKPP), a dochody ze sprzedaży tej działki wpłynęły do budżetu miasta. 

 

Sabina Nowosielska przypomniała, że rok temu podpisaliśmy umowę z KKPP, 

mówiącą o tym, że w przypadku sprzedaży terenów przekazanych przez gminę 

parkowi, pieniądze te przeznaczone będą na inwestycje miejskie. Poinformowała 

następnie, że jeszcze nie zadecydowano kto sprzeda tą nieruchomość, czy 

bezpośrednio gmina, czy też zostanie ona przekazana do KKPP. 

 

Przewodniczący obrad po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu poddał 

ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 22 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 4, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
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Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/374/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej, stanowiącej własność Skarbu 

Państwa, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie Sławięcice, 

oznaczonej jako działka nr 40/39 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

4) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle; 

 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 

że komisja stosunkiem głosów: ,,za” 7, ,,wstrzymujących się” 4, ,,przeciw” 0, 

pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

 

Dorota Mrówka, przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny, 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

 

Ryszard Masalski stwierdził, że sztywność przepisów skutkuje niemożliwością 

rozwiązywania problemów społecznych. Przepisy powinny być racjonalnie elastyczne, 

a są ekstremalnie sztywne. Np.: co zrobić w sytuacji, gdy wnioskodawca przekracza 

kryterium dochodowe o 50 złotych lub przekracza powierzchnię o 20 cm² albo gdy 

konflikty w rodzinie zagrażają życiu dzieci? Obowiązujące przepisy uniemożliwiają 

próby zminimalizowania problemów społecznych. Zaproponował uzupełnienie zasady 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy o § 26 

w brzmieniu: 

Prezydent Miasta w szczególnie uzasadnionych przypadkach, lecz nie więcej niż 5 razy 

w ciągu roku kalendarzowego, może wydać zgodę na zawarcie umowy najmu na lokal 

mieszkalny wchodzący w skład mieszkaniowego zasobu gminy z osobami, które nie 

spełniają kryteriów opisanych w niniejszej uchwale, o ile wnioskodawca: 

1) jest zameldowany na pobyt stały na obszarze gminy od co najmniej 10 lat; 

2) poddał się wywiadowi środowiskowemu przeprowadzonemu przez Urząd Miasta  

i którego ustalenia pokrywają się z uzasadnieniem podanym przez wnioskodawcę; 

3) przeszedł pozytywną weryfikację przed Komisją Zdrowia, Spraw Socjalnych  

i Rodziny, która stwierdza, iż przypadek jest lub nie jest szczególny. 

Następnie stwierdził, iż porusza ten temat specjalnie, aby strona urzędowa zastanowiła 

się nad propozycją takiej zmiany. Zaapelował, aby przyjrzeć się temu zagadnieniu. 

Stwierdził, że sztywność przepisów powoduje, że pomimo tego że widzimy problem, 

nie umiemy go rozwiązać. 
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Sabina Nowosielska poinformowała, że rozumie ten problem oraz że to radni 

zadecydowali o sztywności zapisów. Podkreśliła, że gmina nie ma mieszkań. 

Stwierdziła, że gdyby mieszkania były, ludzie by nie czekali w kolejkach oraz że 

średnio jest remontowanych 100 mieszkań na rok, czego nie było wcześniej. 

Poinformowała o chęci uczestnictwa w programie „Mieszkanie 500+” oraz  

o oczekujących na mieszkania socjalne. 

Katarzyna Dysarz podziękowała za inicjatywę zmiany zasad najmu. Zwróciła uwagę 

na włożoną prace w opracowanie załącznika do ww. projektu uchwały oraz dodatkową 

punktację, która jednak wyłoni najbardziej potrzebujących. Stwierdziła, że wśród osób 

będących w kolejce mogą być osoby bardziej potrzebujące, np. ze względu na stan 

zdrowia, rodziny, przemoc. Punkty te pozwolą aby takim osobom szybciej znaleźć to 

mieszkanie. Pogratulowała za opracowanie takich zasad. Zasugerowała następnie aby 

w załączniku w ustępie 4 w ostatniej kolumnie zapis o treści „Wymagane 

potwierdzenie szkoły w przypadku osób pomiędzy 16 a 18 rokiem życia” bardziej 

doprecyzować. Przez sformułowanie „potwierdzenie szkoły” nie do końca wiadomo 

o co chodzi. Stwierdziła, że przy opracowywaniu tego punktu chyba bardziej chodziło 

o zaświadczenie o pobieraniu nauki w szkole. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że nie ma chętnych do 

zabrania głosu, w związku z czym poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 16 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 5, 

głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 5, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/375/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących  

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

5) Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, na okres od dnia 1 września 2017 r. do 

dnia 31 sierpnia 2019 r.; 

 

Katarzyna Dysarz przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała 

projekt niniejszej uchwały. 
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Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, zwrócił uwagę, że wdarł się mały błąd 

do załącznika nr 1 niniejszego projektu uchwały, dotyczący obwodu Publicznej Szkoły 

Podstawowej nr 12, tj. jest „V-VIII”, a powinno być „IV-VIII”. Poprosił 

o uwzględnienie tego. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć z uwagi na brak chętnych do zabrania 

głosu poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 20 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się”0, 

głosy nieoddane 2. 
(wydruk z głosowania nr 6, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/376/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów  

do nowego ustroju szkolnego, na okres od dnia 1 września 2017 r.  

do dnia 31 sierpnia 2019 r. 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

6) Podjęcie uchwały w sprawie wniosku o nadanie nazwy stanowiącemu własność 

gminy Kędzierzyn-Koźle obiektowi  sceny plenerowej – muszli koncertowej; 

 

Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Podkreśliła, że inicjator tego wniosku zwrócił uwagę, że Iwaniszewska-Haremza jest 

nazwiskiem dwuczłonowym, którym proponowana patronka jako mężatka się nie 

posługiwała. Jako mężatka posługiwała się nazwiskiem Haremza. Zasugerowała, aby 

pierwszy człon nazwiska usunąć z uchwały. Poinformowała także, że komisja wniosek 

o zmianę nazwy z „Teresy Iwaniszewskiej-Haremzy” na „Teresy Haremzy” poddała 

pod głosowanie, uzyskując wynik pozytywny. Zaproponowała, aby niniejszy projekt 

uchwały poddać pod głosowanie wraz z ww. wnioskiem. 

 

Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 

Naturalnego, poinformowała, że komisja nie procedowała tego projektu uchwały, 

ponieważ radna Grażyna Radka złożyła wniosek o nieprocedowanie tego projektu 

uchwały z uwagi na brak stanowiska rady osiedla. Stwierdziła, że po zajęciu 

stanowiska przez radę osiedla komisja podejmie decyzję. 
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Grażyna Radka poprosiła, aby Rada Osiedla Stare Miasto zapoznała się z niniejszą 

propozycją i wyraziła swoją opinię w tej sprawie. 

 

Adam Oczoś zaapelował o zmiany zapisów statutów rad osiedlowych, aby mogły one 

jednoznacznie wyrażać swoją opinię i stanowisko względem spraw mających miejsce 

na danym osiedlu. 

 

Andrzej Kopeć stwierdził, iż zmiana statutów rad osiedlowych jest tym właściwym 

miejscem. Statuty te bowiem określają zasady działania rad osiedli. Uważa, że to w 

statucie gminy powinny być ujęte zapisy dotyczące tej kwestii. Poprosił także panią 

prezydent aby tak szeroko jak tylko jest to możliwe konsultować z radami osiedli 

sprawy, które zachodzą na danym osiedlu. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie wniosek radnej 

Grażyny Radki o zdjęcie przedmiotowego projektu uchwały z porządku obrad: 

„za” oddano 20 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się”1, 

głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 7, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że niniejszy projekt uchwała został zdjęty  

z dzisiejszego porządku obrad. 

 

 

7) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację zadania pn. „Udział Młodzieżowej 

Orkiestry Dętej Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej w Kędzierzynie-Koźlu  

w koncertach odbywających się na terenie Europy w roku 2017”; 

 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 

że komisja stosunkiem głosów: ,,za” 9, ,,wstrzymujących się” 1, ,,przeciw” 1, 

pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

 

Katarzyna Dysarz przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 

poinformowała, że komisja mając na uwadze promocyjny charakter orkiestry, 

jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała projekt niniejszej uchwały. 

 

Przewodniczący obrad po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu poddał 

ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 21 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 1, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 8, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
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Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

 
Uchwała Nr XLII/377/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kędzierzyńsko-

Kozielskiego na realizację zadania pn. „Udział Młodzieżowej Orkiestry 

Dętej Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej w Kędzierzynie-Koźlu  

w koncertach odbywających się na terenie Europy w roku 2017” 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

8) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w zakresie dofinansowania działalności Warsztatów 

Terapii Zajęciowej w Kędzierzynie-Koźlu;  

 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 

że komisja jednogłośnie pozytywnie (10 głosów ,,za”) zaopiniowała projekt  

ww. uchwały. 

 

Dorota Mrówka, przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny, 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 

uchwały. 

 

Przewodniczący obrad po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu poddał 

ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 22 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 9, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/378/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  

Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w zakresie dofinansowania działalności 

Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kędzierzynie-Koźlu 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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9) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Kędzierzyn-Koźle świadczone przez PCC Energetyka Blachownia Spółka z o.o. w 

okresie od 1 maja 2017 do 30 kwietnia 2018 r.; 

 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 

że komisja stosunkiem głosów: ,,za” 5, ,,wstrzymujących się” 5, ,,przeciw” 1, 

pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

 

Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 

Naturalnego, poinformowała, że komisja stosunkiem głosów: ,,za” 4, 

,,wstrzymujących się” 1, ,,przeciw” 2, pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

 

Ryszard Masalski poinformował, że jest przeciwny temu projektowi uchwały, 

ponieważ Miejskie Wodociągi i Kanalizacja w Kędzierzynie-Koźlu Sp. z o.o. ma taką 

samą technologię, ten sam koszt pozyskania wody i dostarczenia go do mieszkańców. 

Dlatego też cena u obu podmiotów powinna być dokładnie taka sama za dostarczenie 

wody. Natomiast w propozycji zakładu energetycznego cena za wodę w Blachowni ma 

być wyższa. Cena za ścieki jest nieco niższa niż w gminie, jednak zwrócił uwagę na 

fakt, że gmina przerabia ścieki tylko swoje, natomiast zakład energetyczny przerabia 

również ścieki w ogromnej ilości od zakładów przemysłowych zlokalizowanych  

w Blachowni. Dlatego też uważa, że cena za ścieki powinna być także niższa. 

 

Przewodniczący obrad po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu poddał 

ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 7 głosów, 

„przeciw” 7, 

„wstrzymujących się” 8, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 10, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała nie została podjęta. 

 

10)  Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedzi na skierowane do Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle wezwanie do usunięcia naruszenia interesu prawnego; 

 

Michał Nowak, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: ,,za” 3, ,,wstrzymujących się” 1, ,,przeciw” 0, pozytywnie 

zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

 

Przewodniczący obrad po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu poddał 

ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 18 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 4, 
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głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 11, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/379/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie odpowiedzi na skierowane do Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

wezwanie do usunięcia naruszenia interesu prawnego 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć ogłosił przerwę, która trwała od 15.55 

do 16.25. Po wznowieniu obrad przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

11)  Stanowisko Rady Miasta do petycji o podjęcie przez Radę Miasta uchwały 

w sprawie zapewnienia warunków do osiedlenia się w Kędzierzynie-Koźlu co 

najmniej jednej rodziny z miasta Aleppo lub innych miast w Syrii; 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć poinformował, że do tego punktu zostały 

przedłożone dwa projekty uchwał. Jeden projekt uchwały uwzględnia pozytywne 

rozpatrzenie petycji, drugi natomiast odnosi się do niej negatywnie. Poinformował, iż 

jest to pierwsza petycja, którą rada miasta rozpatruje i względem której musi zająć 

stanowisko. Następnie poinformował, że przed sesją otrzymał dwa wnioski z prośbą  

o zabranie głosu w tej sprawie. Zaznaczył jednak, że jeden z wnioskujących jest 

aktualnie nieobecny, w związku z czym poinformował o chęci przekazania głosu 

obecnej wnioskującej mieszkance. 

 

Przed przekazaniem głosu mieszkance Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji 

Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, że komisja stosunkiem głosów: ,,za” 0, 

,,przeciw” 5, ,,wstrzymujących się” 6, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały 

uwzględniający pozytywne rozpatrzenie petycji oraz że komisja stosunkiem głosów: 

,,za” 6, ,,przeciw” 0, ,,wstrzymujących się” 5, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały uwzględniający negatywne rozpatrzenie petycji. 

 

Przewodniczący obrad otworzy dyskusję w sprawie, a następnie przekazał głos 

mieszkance wnioskującej o jego udzielenie. 

 

Wnioskująca o głos mieszkanka Kędzierzyna-Koźla pani (…*) poinformowała, że 

występuje w imieniu swoim oraz wszystkich młodych osób, które jeszcze mieszkają w 

Kędzierzynie-Koźlu. Poinformowała, że ona wraz z ponad 280 osób jest przeciwko 

temu, aby przyjąć uchodźców do naszego miasta. Jako uzasadnienie wskazała kwestie 

związane z bezpieczeństwem mieszkańców, kwestie finansowe wynikające z 

utrzymaniem uchodźców oraz różnice religijne. 
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Ryszard Masalski poinformował, że postulat zawarty w petycji jest fantazją oderwaną 

od rzeczywistości. Oświadczył, że do czasu, gdy w Kędzierzynie-Koźlu będzie 

chociaż jedna biedna osoba, to będę przeciwstawiał się na różne sposoby każdemu 

wydatkowi na osoby spoza gminy, z zasobu wypracowanego przez nasze 

społeczeństwo. To oczywiście wpisuje się w realizację zapisów ustawowych  

o samorządzie gminnym, które nakazują, aby troszczył się o lokalną społeczność,  

a nie o przybyszy z różnych stron świata. Samorząd został utworzony, aby poprawiać 

byt miejscowym, a nie osobom z obcego kręgu kulturowego, z którym Polska nawet 

nie graniczy. Dobro mieszkańców Kędzierzyna-Koźla nie pozwala mu wyrazić zgody 

na to, aby kosztem miejscowych zaspokajać potrzeby mieszkańców Syrii. Absolutną 

niesprawiedliwością byłoby, aby mieszkaniec Kędzierzyna-Koźla płacący podatki 

i oczekujący na gminne mieszkanie od kilku lat nie otrzymał tego mieszkania, bo 

oddano je rodzinie sprowadzonej z zewnątrz. Następnie wymienił problemy 
wynikające z różnic kulturowych, tj. nauka w klasach mieszanych, a nie 
podzielonych na klasy dziewczęce i chłopięce, kąpiel w basenie na krytej 
pływalni. Następnie stwierdził, że jesteśmy społeczeństwem jednorodnym, co też jest 

wartością, którą trzeba chronić. Różnimy się w poglądach, ale stanowimy 

jednorodność kulturowo-prawną. Potencjalni przybysze z Bliskiego Wschodu to 

członkowie społeczeństwa-organizacji opartej na wyższości prawa religijnego nad 

stanowionym. W tym sensie nie pasujemy do siebie, co oznacza iż sprowadzanie 

wymienionych do Kędzierzyna-Koźla to rozwalanie naszego miasta od środka. 

Zwrócił uwagę na to, co dzieje się na Zachodzie. Stwierdził on, że jest on już tylko 

teoretyczny i przestanie istnieć do 10 lat. Następnie poinformował, że emigrujący 

Polacy integrują się w każdym społeczeństwie, do którego przybywają. Środowiska 

z Bliskiego Wschodu przeciwnie: integracja według nich polega na tym, iż wszyscy 

mają się stać tacy jak oni. Procesy społeczne dowodzą, że wszystko i tak dąży do 

jednorodności. Autor petycji wykazuje wrażliwość na cierpienie mieszkańców Syrii 

z Bliskiego Wschodu, ale czy zadał on sobie pytanie, czy cierpienie mieszkańców 

Afryki albo Indian żyjących w szałasach nad Amazonką w Brazylii jest dla niego 

o mniejszej wadze? Jakoś nie postulowano o sprowadzanie prześladowanych 

Tybetańczyków lub innych. To jest zrozumiałe. Po prostu nie jest możliwym 

uratowanie całego świata, ponieważ zasoby są ograniczone. Następnie radny odniósł 

się do kwestii finansowych. Stwierdził, że mamy dwie rodzaje rodziny: małą (tato, 

mama i ich dzieci) oraz dużą (tato, mama, ich dzieci. bracie i siostry, ciocie, wujowie, 

dziadkowie i babcie). Projekt uchwały mówi o przyjęciu rodziny lub rodzin, a zatem 

o jakie rodziny chodzi? Następnie wymienił i opisał modele rodziny z Bliskiego 

Wschodu, tj.: 
a) mąż i żona z trójką dzieci,  

b) mąż z trzema żonami z dziewiątką dzieci (po trzy od każdej mamy), 

c) mąż z pięcioma żonami z dwudziestoma pięcioma dziećmi (po pięcioro dzieci od 

każdej mamy). 

Brak precyzyjności w zdefiniowaniu o jaką wielkość rodziny chodzi oraz informacji  

o modelu tej rodziny, nie pozwalana na ustalenie ile osób chciałoby się sprowadzić do 

Kędzierzyna-Koźla, a tym samym nie jest możliwe obliczenie kosztów finansowych 
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związanych z pomysłem osiedlenia ich na koszt gminy oraz ile mieszkań jest 

potrzebnych, aby zapewnić wzmiankowanym godziwy standard do zamieszkania. 

Dla rodziny mąż z jedną żoną oraz trójką dzieci, koszt ich rocznego utrzymania to 

około 330 000 zł, z czego najdroższą częścią jest edukacja, ponieważ byłaby to 

edukacja w trybie indywidualnym. Stwierdził, że miejscowe nowe małżeństwa nic nie 

otrzymują na start od gminy. Mieszkańcy naszego miasta mieszkają i gnieżdżą się 

z rodzicami, oczekując po kilka lat na swoje mieszkanie. Miłosierni bez granic nie 

widzą, że tak naprawdę sprowadzają zagładę dla kędzierzyńsko-kozielskiej 

społeczności i budzi jego sprzeciw takie umiłowanie ludzi z Bliskiego Wschodu. 

Wskazał następnie, że gdyby była to rodzina o modelu mąż i kilka żon koszty 

wzrastają do 1 miliona złotych rocznie oraz do rozdania kilku mieszkań lub 

wybudowania dużego domu. Wydatki wrastają do kilku milionów złotych rocznie gdy 

sprowadzone zostaną liczne rodziny. Gdy będą to duże rodziny, to już teraz należy 

zmniejszyć dotacje gminy do oświaty, ponieważ trzeba będzie nowych osadników 

żywić, ubierać, leczyć, zaspokajać wszelkie potrzeby. Kto chce przeznaczyć znaczne 

zasoby finansowe dla nowych osadników, odbierając miejscowym – musi mieć 

świadomość, że nigdy już w tym mieście nie będzie pieniędzy na żadne inwestycje, bo 

koszt zaproszenia gości zrujnuje to miasto na naszych oczach. Nie trzeba będzie 

wojny, aby był głód i rozpacz. Tak się kończy miłosierdzie bez granic. Ewentualnie 

zrealizowany postulat zawarty w petycji dotyka każdego mieszkańca, któremu na siłę 

chce się dać sąsiada ze skrajnie odrębnej kultury występującej na Bliskim Wschodzie. 

Dlatego też w jego przekonaniu Rada Miasta nie może wypowiadać się w tej sprawie 

samodzielnie. Koniecznym jest przeprowadzenie referendum gminnego 

rozstrzygającego o przyjmowaniu lub nieprzyjmowaniu osób z Bliskiego Wschodu, 

jako referendum dotyczącej sprawy istotnej dla społeczności lokalnej. Podkreślił, że 

jest to o tyle istotne, że jeżeli nawet dzisiaj petycja będzie odrzucona, to za miesiąc 

może wpłynąć kolejna. 

Andrzej Kopeć przerwał wypowiedz Ryszarda Masalskiego i poinformował 

przedmówcę, iż tłumaczył mu na Komisji Finansowo-Gospodarczej, że sytuacja taka 

nie może mieć miejsca. 

 

Ryszard Masalski stwierdził, że petycji być może nie będzie, ale mogą być projekty 

uchwał zgłoszone przez obywateli. 

 

Andrzej Kopeć poinformował, że to od niego będzie zależało, co zrobi z takimi 

projektami uchwał i jeśli nie będzie kierował ich do procedowania, to nie będą 
wchodziły na sesję rady miasta. 

Ryszard Masalski stwierdził, że przewodniczący nie może zablokować projektu 
uchwały, który spełnia wymogi formalne. Trzeba będzie poddać go procedurze. 

Andrzej Kopeć stwierdził, iż trudno będzie znaleźć i zastosować względem niego 

jakieś sankcje. Następnie poinformował, że myśli, że nie jest to powód aby 

organizować referendum gdyż istnieją inne możliwości aby zapobiec sytuacjom,  
o których mówił Ryszard Masalski. 
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Ryszard Masalski stwierdził, iż mimo wszystko uważa, że wynik referendalny 

rozstrzygnąłby problem. Dlatego też zaproponował, aby § 1 projektu uchwały miał 

brzmienie: 

Rada Miasta w odpowiedzi na petycję, zawierającą postulat, aby gmina Kędzierzyn-

Koźle sprowadziła rodziny z Syrii, nie chcąc swoim arbitralnym postanowieniem 

działać potencjalnie wbrew woli mieszkańców gminy, postanawia przeprowadzić 

referendum lokalne z inicjatywy Rady Miasta, którego wynik będzie rozstrzygający 

w przedmiotowej sprawie. Uchwała Rady Miasta w sprawie przeprowadzenia 

referendum gminnego dotyczącego przyjęcia lub nieprzyjęcia rodzin z Syrii podjęta 

zostanie w miesiącu kwietniu 2017 r. 

Następnie poinformował, że koszty przeprowadzenia referendum pokrywa wojewoda. 

 

Dorota Mrówka spytała się, czy autorzy petycji zostali zaproszeni na dzisiejszą sesję 

oraz dlaczego ich dzisiaj nie ma. 

 

Andrzej Kopeć poinformował, iż autorem petycji jest jedna osoba, która została 

zaproszona na dzisiejszą sesje. Osoba ta będzie, jednak pracuje ona w Opolu i jest 

aktualnie w drodze. 

 

Dorota Mrówka stwierdziła, że chciałaby poznać zdanie autora petycji na ten temat. 

 

Witold Rusak stwierdził, że jest to prowokacja medialna i dziwi się, że towarzyszy 

temu tyle emocji. Poinformował o swoich osobistych doświadczeniach  

z mieszkańcami Iraku i Syrii. Przytoczył następnie treść artykułu „Rzeczypospolitej”,  

z którego wynika, że syryjskie rodziny rezygnują z azylu w Polsce. 

 

Andrzej Kopacki stwierdził, że temat ten wzbudza emocje w naszym kraju, jak i w 

całej Europie. Zaskoczony jest, że nie poprzedziła go w Kędzierzynie-Koźlu żadna 

debata publiczna i nie było konsultacji społecznych z tym związanych. Uważa, że 

przed podjęciem decyzji należałoby podatników spytać o zdanie w tym temacie. 

Stwierdził, że w związku z brakiem wskazania ile rodzin planujemy sprowadzić do 

Kędzierzyna-Koźla oraz brakiem określenia kosztów z tym związanych, trudno jest 

podjąć decyzję w tej sprawie. Zaproponował, że może lepszym kierunkiem jest pomoc 

tam na miejscu, np. w odbudowie budynków, wodociągów, szkół, przedszkoli itd. 

Uważa, że na pierwszym miejscu powinniśmy stawiać dobro miasta Kędzierzyn-Koźle 

i jego mieszkańców. I to powinno być priorytetem dla nas jako radnych, dlatego też 

nie jest przekonany, że sprowadzanie emigrantów do Kędzierzyna-Koźla będzie 

najlepszym z możliwych rozwiązań. Zaapelował, aby w głosowaniu wyrazić swoją 

opinię. 

 

Adam Sadłowski wyraził żal z powodu nieobecności autora petycji. Stwierdził, że jest 

to typowa gra polityczna. Opisał swoją wizytę w Niemczech w obozie dla uchodźców 

oraz panujące tam zwyczaje i zachowania. Przedstawił problemy z uchodźcami 

syryjskimi w innych krajach Unii Europejskiej oraz sposoby ich rozwiązywania. 

Stwierdził, że jest przerażony Unią Europejską. Zaapelował aby pomóc repatriantom 

ze wschodu, tj. Polakom, których w 1941 roku zaczęto wywozić. 



21 
 

 

Adam Oczoś przyznał rację swoim przedmówcom, tj. Adamowi Sadłowskiemu 

i Ryszardowi Masalskiemu. Zwrócił się z prośbą o określenie ile rodzin syryjskich 

zostanie przyjętych do naszego miasta oraz o określenie kosztu przyjęcia jednej 

rodziny syryjskiej. Spytał się, czy mając na uwadze brak mieszkań (nawet dla 

mieszkańców naszego miasta), o czym wspomniała pani prezydent, będzie dokonana 

specjalna procedura z tym związana. Przedstawił wyniki badania opinii wśród 

młodych ludzi do 24 roku życia, przeprowadzonego przez Fundację Bertelsmanna na 

przełomie stycznia i lutego, z których wynika, że młodzi ludzie w 73% wyrazili się 

negatywnie co do przyjęcia uchodźców w Polsce. Przypomniał następnie, że nie tak 

dawno w naszym mieście było przeprowadzane zbieranie podpisów na rzecz 

przeprowadzenia referendum, czy przyjmować uchodźców w Polsce. Poinformował, 

że ponad 2 tysiące mieszkańców naszego miasta wypowiedzialno się za 

przeprowadzeniem takiego referendum. Poinformował także, że analizując dokumenty 

przedłożone przed sesją odnosi wrażenie, że miasto przygotowując ten materiał starało 

się zachować neutralnie oraz że dla miasta jest to kłopotliwe. Stwierdził, że ma 

wątpliwości prawne co do czynności, o których mowa w przedstawionym projekcie 

uchwały, tj. czy mamy podstawy prawne co do wydatkowania środków na niniejszy 

cel. Odniósł się także do wypowiedzi Witolda Rusaka w zakresie artykułu, który 

ukazał się w „Rzeczypospolitej”, z którego wynika, że syryjskie rodziny rezygnują ze 

statusu uchodźcy w Polsce, aby móc ubiegać się o zasiłki na terytorium Niemiec. 

Poinformował, że po przeprowadzeniu rozmów z przyjaciółmi, rodziną oraz 

mieszkańcami naszego miasta stwierdził, iż większość z tych osób opowiedziała się 

przeciwko podejmowaniu takich działań. Na zakończenie swojej wypowiedzi z żalem 

stwierdził, że autor petycji zniknął oraz zaapelował, aby podjęta dzisiaj decyzja w tej 

sprawie nie była decyzją polityczną i aby podejść do tego rzetelnie i odpowiedzialnie. 

 

Rafał Olejnik wypowiedział się w swoim imieniu oraz klubu. Stwierdził, że dopóki za 

wschodnią granicą są polskie rodziny, które nie mogą na stałe wrócić do Polski oraz 

dopóki w Kędzierzynie-Koźlu są rodziny, które nie mają gdzie mieszkać, nie mogą 

zagłosować za pozytywnym rozpatrzeniem petycji. 

 

Michał Nowak stwierdził, że dezawuowanie inicjatorów tej petycji ze strony radnych 

nie jest właściwe. Petycja ta wpłynęła w konkretnej sytuacji, tj. po rzezi mieszkańców 

Aleppo. Powstała wtedy idea korytarzy humanitarnych, którą lansował europejski 

Caritas, a obejmowała ona ratowanie życia wybranych rodzin. Niestety kiedy Caritas 

Polska zwrócił się do polskiego rządu w tej sprawie spotkał się z odmową. Wyjaśnił 

następnie sens prawny tej uchwały. Jest to uchwała typowo intencyjna, kierunkowa, 

która zawiera apel do prezydenta o podjęcie pewnych działań. Liczba tych rodzin 

zależałaby od budżetu, a podjęcie działań przez panią prezydent wiąże się ze 

zmianami w budżecie. Twierdzenie, że nie wiadomo czy podejmując tę uchwałę 

sprowadzamy jedną, dwie czy sto rodzin, jest czystą demagogią. Krytycznie 

wypowiedział się co do przeprowadzenia referendum, uzasadniając to kwestiami 

finansowymi. Przypomniał, że po 1994 roku do Polski napłynęło kilkadziesiąt tysięcy 

muzułmańskich uchodźców, tj. Czeczenów. Polska witała ich z otwartymi rękami, 

a teraz przeszkadzać nam będzie jedna rodzina. Stwierdził, że przez te 20 lat 



22 
 

zmieniliśmy się jako społeczeństwo. Następnie stwierdził, że sytuacja na Bliskim 

Wschodzie jest dynamiczna i prawdopodobnie rzeczywiście nie ma już potrzeby 

przyjmowania uchodźców, ponieważ rzeź w Aleppo się skończyła. Uważa, że głosując 

za taką uchwałą będzie dawał wyraz otwartości, że jeżeli zajdzie sytuacja w której 

ludzie będą ginąć, a to będzie działanie ratujące im życie – jest za. Nikt jednak nie 

będzie ściągać Syryjczyków na siłę. Najprawdopodobniej przyjęcie tej uchwały 

oznaczać będzie, że jej normy się nie zrealizują, ponieważ obecnie nie ma takiego 

zapotrzebowania. Przypomniał, że przez kilkadziesiąt lat wypełnialiśmy normy 

konwencji międzynarodowych o uchodźcach. Zwrócił także uwagę radnemu Adamowi 

Sadłowskiemu, aby ten zwrócił uwagę na stanowisko rządu w tej sprawie takich 

wartości jak praworządność, konstytucja itd. 

 

Adam Sadłowski odniósł się do wypowiedzi przedmówcy w temacie wojny  

w Czeczenii. Stwierdził, że od 1994 roku świat się zmienił i zradykalizował. 

Podkreślił, że idzie to w złym kierunku, o czym mówił w roku 2015 podczas protestu 

przed starostwem powiatowym. 

 
Ryszard Masalski poinformował, że osoby które wkraczają nielegalnie na terytorium 

jakiegokolwiek państwa nie tylko popełniają przestępstwo. Stwierdził, że masowość 

tego przedsięwzięcia wskazuje, że nie jest to emigracja, nawet zarobkowa, tylko 

zaplanowana inwazja. W dobroci serca tej agresywnej inwazji nie widzimy. Ludziom 

miłosiernym bez granic wydaje się, że inwazja jest wówczas, jeżeli wojsko obcego 

państwa wkracza na terytorium innego państwa. Stwierdził, że środki dobiera się 

adekwatnie do możliwości i zasobu który się posiada. Ci, którzy obecnie dokonują 

inwazji Europy, a w konsekwencji być może i Polski, dostosowali swoją metodę 

działania do zasobów, które posiadają. Nie mają oni nic, tylko ilość i przekonanie, że 

władze państw które najeżdżają są tak naiwne, że tego nie zauważą. I tak też się dzieje. 

Władze tych państw nie widzą, że są napadane. Stwierdził, że ci, co dokonują inwazji 

są genialni, bo nie dość, że napadają na państwa, to jeszcze napadnięty ich żywi, tj. 

ofiara żywi swojego prześladowcę. 

 

Andrzej Kopeć poinformował, że podobnie jak radni Rusak i Majnusz ma 

doświadczenia z muzułmanami, mieszkańcami Bliskiego Wschodu i zachodniej Azji. 

Stwierdził, że te doświadczenia są dobre, a następnie je opisał. Zaznaczył, iż 

pozytywnym okiem patrzy na tę petycję. Cała sytuacja związana z ogromna liczbą 

uchodźców, która miała miejsce w ubiegłym roku i z którą Europa Zachodnia się 

boryka mimo wszystko nie przysłania mu tragedii wojny, która miała miejsce 

w Aleppo i w innych miastach syryjskich. Dziwi go zamknięcie i niedostrzeganie tego 

przez Polaków, którzy w ubiegłym wieku doświadczyli apokalipsy II wojny 

światowej. Uważa, że za dużo w nas obaw i strachu. Stwierdził, że smutno mu było 

słuchać argumentów padających dzisiaj na sesji oraz że widać jak spirala strachu 

i niepokoju została nakręcona. Przypomniał, że nie tak dawno podejmowaliśmy 

uchwałę o nadaniu nazwy ronda – rondo Solidarności. Widać, że ta solidarność przez 

nas rozumiana jest różnie. Stwierdził, że albo jesteśmy solidarni i czujemy tę wartość, 

albo jesteśmy solidarni okresowo i tylko dla wybranych osób. Stwierdził również, że 

zawsze będą w Polsce biedne rodziny, którym będzie trzeba pomóc, ponieważ nie ma 
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krajów absolutnie bogatych, gdzie wszyscy żyją na wysokim poziomie. Zawsze są 

ludzie, którzy potrzebują pomocy, a solidarność polega na tym, że mimo wszystko 

chcemy pomóc ludziom, którzy mają gorzej od nas. Czuje, że w tej sprawie powinien 

zagłosować za, również wbrew opinii wielu znajomych i mieszkańców naszego 

miasta. Zdaje sobie także sprawę z niepokoju, jednak pomimo tego chce się zdobyć na 

ten gest solidarności. 

 
Katarzyna Dysarz stwierdziła, że Polacy doświadczyli wojny, w latach 80 uciekali  

z kraju, bardzo dużo osób wyemigrowało. Jest jednak spora różnica między tym, jak 

chcemy teraz pomóc, a jak nam pomagano. Polak wyjeżdżający za granicę uczył się 

języka i nikt mu w tym nie pomagał. Jechał tam za chlebem i pieniędzmi oraz starał 

się sam o pracę. Sam starał się znaleźć mieszkanie i zapewnić godny byt. Stwierdziła, 

że nie wybrzydzamy. Jedziemy i bierzemy to na co nas stać, ile potrafimy sami sobie 

zorganizować. Dopasowujemy się do danej kultury, nie staramy się innych przemienić 

na swoją modłę, tylko staramy się wpasować w klimat w którym się znajdujemy. 

Edukujemy się, aby być wartościowymi obywatelami danego kraju. Zaznaczyła 

następnie, że trochę na siłę ściągamy uchodźców. Zwróciła uwagę, że oni nie chcą być 

u nas, ponieważ jesteśmy za biedni i nie stwarzamy im odpowiednich warunków. 

Uważa, że niesprawiedliwy jest fakt, że chcąc wyjechać za granicę z rodziną musi 

wziąć odpowiedzialność i konsekwencje tego wyjazdu. My natomiast zapewniamy 

uchodźcom mieszkanie, natomiast o ich pracy nikt nawet nie wspomniał. Zaznaczyła, 

że oni pracować nie będą, przyjadą tylko po zasiłek. Następnie się rozczarują 

ponieważ zasiłek nie pozwoli im żyć na poziomie, jaki sobie wyobrażali. 

Poinformowała, że gdyby jej rodzinie zagrażało życie, mieszkaliby 

w bombardowanych ruinach, bylibyśmy w rozpaczy, strachu, nędzy, bez jedzenia 

i wody oraz ciągłym zagrożeniu, i gdyby którykolwiek kraj podał jej rękę, to wolałaby 

mieszkać w szałasie niż być zagrożona wojną i utratą życia. 

 

Ewa Czubek poinformowała, że przeraziła ją wypowiedz radnego Ryszarda 

Masalskiego. Przychyliła się do wypowiedzi radnego Michała Nowaka, że petycja ta  

powstała w sytuacji, kiedy w mediach byliśmy bombardowani zdjęciami z Aleppo. 

Zwróciła uwagę, że autor petycji jest jeden, ale są także osoby, które się pod nią 

podpisały. Stwierdziła następnie, że sprawa ta na dzień dzisiejszy jest mocno 

wirtualna, ponieważ brak jest chętnych, aby do nas przyjechać oraz nie ma programu 

rządowego z tym związanego. A więc całe działanie byłoby działaniem opartym na 

działaniach urzędu, czyli pani prezydent, która musiałaby wystosować zaproszenie do 

konkretnej rodziny. Zaznaczyła, że wśród Syryjczyków są również chrześcijanie. 

Stwierdziła, że zaproszeni Syryjczycy mogliby być określeni co do imienia, nazwiska, 

wyznania. Zaapelowała, aby nie demonizować tego tematu, ponieważ Syryjczycy byli 

jednym z lepiej wykształconych społeczeństw i nie można od razu twierdzić, że jeżeli 

by przyjechali, musielibyśmy łożyć na ich utrzymanie. Przypomniała również, że 

miasto nie organizuje referendów w sprawie tego czy mieszkańcy chcą utrzymywać 

swoich współbratymców – osób mieszkających w Kędzierzynie-Koźlu, którzy 

korzystają z pomocy społecznej, ponieważ przepisy ustawy o pomocy społecznej każą 

pomagać. Dlatego też uważa, że organizowanie referendum w tej sprawie jest na 

wyrost i naraża nas na niepotrzebne koszty. Zwróciła uwagę, że uchwała ta jest 



24 
 

typowo intencyjna. Poinformowała następnie, że zagłosuje za tą uchwałą, ponieważ 

uważa, że jest to kwestia jej światopoglądu. Chciałaby żyć w Polsce otwartej, która 

podtrzymuje ideały z czasów „Solidarności”. Przypomniała, że Polacy także 

wyjeżdżali i były to czasy, kiedy w Polsce nie było wojny, natomiast w Syrii obecnie 

jest wojna. I jest to zupełnie inna sytuacja niż dotycząca Polaków. 

 

Ryszard Masalski poinformował, że ustawa o pomocy społecznej reguluje zasady 

udzielania pomocy mieszkańcom Kędzierzyna-Koźla, którzy spełniają kryteria do 

udzielenia pomocy. Natomiast ustawa o referendum gminnym umożliwia 

mieszkańcom wypowiedzenie się w istotniej dla nich sprawie. Uważa także, że sprawa 

ta jest istotna dla mieszkańców Kędzierzyna-Koźla. 

 

Radca prawny urzędu Monika Orpel-Śmigielska poinformowała, że ma wątpliwości 

formalno-prawne dotyczące wniosku radnego Ryszarda Masalskiego. We wniosku 

tym jest definitywne stwierdzenie o przeprowadzeniu referendum lokalnego, dlatego 

też powinna być w podstawie powołana ustawa o referendum lokalnym. Ma także 

wątpliwości co do tego, czy istnieje przesłanka do przeprowadzenie tego referendum. 

Jeżeli referendum miałoby dotyczyć sprowadzenia do Kędzierzyna-Koźla jednej 

rodziny syryjskiej, to uważa, że nie jest to sprawa istotna dla mieszkańców. 

 

Adam Oczoś spytał się, czy miasto ma kalkulację wysokości kosztów związanych 

z przyjęciem jednej rodziny. Następnie spytał się o kwestie związane 

z wydatkowaniem przez gminę środków finansowych oraz kto będzie za to 

odpowiedzialny, tj. gmina czy powiat. 

 

Monika Orpel-Śmigielska poinformowała, że w kwestii kalkulacji finansowej nie 

będzie się wypowiadać. Natomiast jeśli chodzi o podstawę prawną do wydatkowania 

środków na sprowadzenie takiej rodziny, to w jej ocenie na dzień dzisiejszy takiej 

podstawy prawnej nie ma. Gmina działa na rzecz lokalności społecznej, zbiorowości 

lokalnej. Zwróciła także uwagę, że przedstawione dzisiaj projekty uchwał są 

uchwałami intencyjnymi i wskutek tych uchwał nie są zaciągane konkretne 

zobowiązania. Nie ma więc niebezpieczeństwa, że uchwała może zostać uznana za 

nielegalną. Jeżeli byśmy spowodowali, że sprowadzona rodzina uzyskałaby 

zezwolenie na pobyt stały, można wtedy uznać, że staje się ona częścią naszej lokalnej 

społeczności i w ten sposób ma prawo do korzystania ze świadczeń pomocy 

społecznej, jak każdy inny mieszkaniec gminy. Zaznaczyła także, że w ustawie  

o pomocy społecznej w artykule 92 przewiduje się pomoc dla cudzoziemców, którzy 

otrzymali statut uchodźcy. Pomoc ta jest realizowana na poziomie powiatu. Tej 

pomocy udziela starosta poprzez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Zadanie 

gminy może polegać na zaspokojeniu potrzeb mieszkaniowych. Do tego musi jednak 

być zawarte stosowne porozumienie. 

 

Sabina Nowosielska poinformowała, że przeprowadzenie referendum kosztuje około 

20-25 tysięcy złotych. Koszty te w 100% ponosi gmina, a nie wojewoda. 

Skrytykowała radnego Ryszarda Masalskiego za chęć wydatkowania środków 

finansowych na ten cel. Następnie odniosła się do warunków zasiedlenia rodziny 
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z Syrii. Odczytała następnie fragment uzasadnienia projektu uchwały, tj.: aby 

zdecydować się w indywidualnej procedurze przyjęcia rodziny z Syrii musimy  

zapewnić:  

1) mieszkanie; 

2) pomoc w uzyskaniu źródła utrzymania (zatrudnienia); 

3) wsparcie wychowawcze i  edukacyjne dzieci. 

Indywidualna procedura przyjęcia rodziny z Syrii obejmowałaby w takim przypadku: 

a) zaproszenie kierowane przez gminę lub inny podmiot posiadający osobowość 

prawną, 

b) uzyskanie przez zaproszone osoby stosownej wizy typu Schengen, np. w Libanie, 

c) w razie uzyskania ochrony lub statusu uchodźcy mogą liczyć na ok. 700 złotych 

miesięcznie na osobę. 

W przypadku czystego zaproszenia koszty ponosi gmina i nie wie jakie są to koszty. 

Zaznaczyła także, że w tym momencie nie mamy także wolnych mieszkań oraz że na 

dzień dzisiejszy nie ma podpisanej żadnej umowy między Polską a Syrią, która 

pozwoliłaby na refinansowanie tych kosztów. 

 

Ryszard Masalski wypowiedział się w temacie zmiany treści projektu uchwały, 

zgodnego z jego wnioskiem. Przyjęcie jego wniosku oznaczać będzie, ze rada 

przegłosuje intencję przeprowadzenia referendum. Podkreślił, że w tak ważnej sprawie 

powinniśmy umożliwić mieszkańcom wypowiedzenie się. Dlatego też postuluje, aby 

odpowiedzią na petycję było brzmienie paragrafu pierwszego propozycji przez niego 

przedstawionej. 

 

Andrzej Kopeć poinformował, że w związku z zaistniałymi wątpliwościami prawnymi 

dotyczącymi tej petycji zwrócił się z zapytaniem do urzędu czy otrzymana petycja jest 

petycją w rozumieniu ustawy. Przedstawił następnie treść zapisów ustawy, która 

mówi, że petycja może być złożona w interesie: 

1) publicznym,  

2) podmiotu wnoszącego petycję, 

3) podmiotu trzeciego za jego zgodą. 

Stwierdził, że miał wątpliwości, którego z tych punktu petycja ta dotyczy. Na to 

pytanie jednak odpowiedź była twierdząca. 

 

Adam Sadłowski spytał się o stanowisko pani prezydent w tej sprawie. 

 

Sabina Nowosielska stwierdziła, że bez zgody radnych nic nie może zrobić. Decyzja 

należy do radnych, dlatego też nie poinformuje o swoim stanowisku w tej sprawie. 

Poinformowała również, że jest zaszokowana tym, ile nienawiści dzisiaj usłyszała. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu 

poddał pod głosowanie wniosek radnego Ryszarda Masalskiego: 

„za” oddano 4 głosy, 

„przeciw” 13, 

„wstrzymujących się”3, 

głosy nieoddane 2. 
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(wydruk z głosowania nr 12, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Głosowanie nad ww. wnioskiem było przeprowadzone dwukrotnie z uwagi na fakt, że 

radna Elżbieta Setnicka oddała głos używając pilota nieobecnego przy głosowaniu 

Grzegorza Matei. Wynik pierwszego głosowania nie został ujawniony. 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że wniosek nie przeszedł, a następnie poddał 

pod głosowanie pierwszy projekt uchwały w sprawie rozstrzygnięcia petycji  

o „podjęcie przez Radę Miejską uchwały w sprawie zapewnienia warunków do 

osiedlenia się w Kędzierzynie-Koźlu co najmniej jednej rodziny z miasta Aleppo lub 

innych miast Syrii, obejmującej możliwość zamieszkania i okresowe wsparcie 

finansowe”, który uwzględnia pozytywne rozpatrzenie petycji: 

„za” oddano 4 głosy, 

„przeciw” 10, 

„wstrzymujących się” 6, 

głosy nieoddane 2. 
(wydruk z głosowania nr 13, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że projekt ten nie przeszedł, a następnie 

poddał pod głosowanie drugi projekt uchwały w sprawie rozstrzygnięcia petycji o 

„podjęcie przez Radę Miejską uchwały w sprawie zapewnienia warunków do 

osiedlenia się w Kędzierzynie-Koźlu co najmniej jednej rodziny z miasta Aleppo lub 

innych miast Syrii, obejmującej możliwość zamieszkania i okresowe wsparcie 

finansowe”, który uwzględnia negatywne rozpatrzenie petycji: 

„za” oddano 12 głosów, 

„przeciw” 3, 

„wstrzymujących się” 5, 

głosy nieoddane 2. 
(wydruk z głosowania nr 14, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała uwzględniająca negatywne 

rozpatrzenie petycji została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/380/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie rozstrzygnięcia petycji o „ podjęcie przez Radę Miejską uchwały 

w sprawie zapewnienia warunków do osiedlenia się w Kędzierzynie-Koźlu co 

najmniej jednej rodziny z miasta Aleppo lub innych miast Syrii, obejmującej 

możliwość zamieszkania i okresowe wsparcie finansowe”  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć ogłosił przerwę, która trwała od 18.10. 

do 18.27. Po wznowieniu obrad przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

12) Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – 

Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie–Koźlu z obowiązku wpłaty nadwyżki 

środków obrotowych do budżetu miasta; 

 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 

że komisja jednogłośnie pozytywnie (11 głosów ,,za”) zaopiniowała projekt  

ww. uchwały. 

 
Przewodniczący obrad po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu poddał 

ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 20 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 15, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/381/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – Miejski Zakład 

Cmentarny w Kędzierzynie–Koźlu z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych do budżetu miasta 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

13) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2017; 

 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 

że komisja stosunkiem głosów: ,,za” 10, ,,wstrzymujących się” 1, ,,przeciw” 0, 

pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 
 

Przewodniczący obrad po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu poddał 

ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 20 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 16, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
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Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/382/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2017 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

14) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2017-2031 wraz z autopoprawką; 

 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 

że komisja jednogłośnie (11 głosów ,,za”) pozytywnie zaopiniowała projekt  

ww. uchwały. 

 

Przewodniczący obrad po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu poddał 

ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 20 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 17, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/383/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

na lata 2017-2031 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

15) Podjęcie uchwały w sprawie skargi na działania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-

Koźle „z uwagi na brak przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie drzew i krzewów”; 

 

Ryszard Masalski, przewodniczący Komisji Rewizyjnej, poinformował, że komisja 

stosunkiem głosów: ,,za” 2, ,,wstrzymujących się” 1, ,,przeciw” 1, uznała skargę za 

bezzasadną ze względu na bezprzedmiotowość zarzutu nieprzeprowadzenia 

konsultacji. Następnie poinformował, że zarzut dotyczył braku przeprowadzenia 

konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat 
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za usunięcie drzew i krzewów. Zaznaczył, że skarga byłaby zasadna, gdyby rada 

podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew 

i krzewów przed przeprowadzeniem konsultacji społecznych, natomiast skarga ta 

została wniesiona na etapie procedowania, czyli została wniesiona przedwcześnie. 

Zaproponował, aby zgodnie z wolą komisji przyjąć przedstawiony radnym projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem, które jest do niego załącznikiem. 

 

Przewodniczący obrad po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu poddał 

ww. projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 18 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 2, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 18, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/384/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie skargi na działania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle „z uwagi 

na brak przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie drzew i krzewów” 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

16)  Podjęcie uchwały w sprawie skargi dotyczącej: 

1) wydania i sposobu realizacji „Zarządzenia Nr 1568/PMS/2013 w sprawie 

regulaminu przeprowadzania wywiadów środowiskowych ….”; 

2) zasobów mieszkaniowych; 

3) zachowania i działania Prezydenta Miasta i Przewodniczącego Rady Miasta, 

podczas przyjęć stron; 

 

Ryszard Masalski, przewodniczący Komisji Rewizyjnej, poinformował, że skarga  

w części dotyczącej zachowania i działania przewodniczącego rady w zakresie 

bezpośredniego kontaktu i relacji pomiędzy przewodniczącym a osobą skarżącą nie 

została poddana analizie, ponieważ komisja nie jest do tego uprawniona. Dlatego też 

uznała jednogłośnie, 4 głosami, że Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest organem 

właściwym do rozstrzygnięcia skargi dotyczącej zachowania i działania 

przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle podczas przyjęcia stron. 

Drugi aspekt tej skargi dotyczył zarzutu skierowanego do prezydenta miasta 

w zakresie trybu wydawania i sposobu realizacji regulaminu związanego 

z przyznawaniem mieszkań. Osoba skarżąca zarzucała osobom, które przeprowadzały 

wywiad środowiskowy nieprofesjonalne zachowanie. Komisja miała z tym poważny 

problem, gdyż sprawa była niejednoznaczna. Ostatecznie Komisja Rewizyjna 
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stosunkiem głosów: „za” 1, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 3 uznała, iż skarga jest 

we wszystkich aspektach bezzasadna. Stwierdził, że z formalnego punktu widzenia 

jest ona bezzasadna, jednak zaapelował do prezydenta, aby przepisy związane 

z zasadami przyznawania lokali mieszkalnych były bardziej elastyczne. Poinformował 

następnie, iż członek Komisji Rewizyjnej radny Grzegorz Mateja złożył wniosek 

w sprawie wystąpienia do Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle o zgodę na 

przeprowadzenie kontroli zasad przyznawania lokali mieszkalnych z zasobów 

komunalnych gminy Kędzierzyn-Koźle. Dotyczy to faktycznego sposobu weryfikacji 

wniosku, jak i mieszkań przeznaczonych do zasiedlenia. Poinformował, że komisja 

jednogłośnie ten wniosek przyjęła oraz że na następnej sesji formalnie zgłosi wniosek 

o poszerzenie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na ten rok. 

 

Skarżąca poinformowała o swojej sytuacji mieszkaniowej, obecnej jak i tej  

w przeszłości oraz o składzie osobowym swojej rodziny. Zwróciła uwagę, aby zasady 

przyznawania lokali mieszkaniowych były bardziej elastyczne ze względu na 

występowanie różnych sytuacji życiowych. Poinformowała o przebiegu wywiadów 

środowiskowych. Nie zgodziła się także z twierdzeniem pani prezydent, że nie ma 

mieszkań. Uważa, że mieszkania są oraz zobowiązała się do sporządzenia panu 

Stanisławowi Węgrzynowi listy pustych mieszkań w Koźlu. Zaznaczyła także, że jej 

córkę interesuje tylko mieszkanie w Koźlu oraz że wynajęła mieszkanie za około 

tysiąc złotych miesięcznie, a także, że uległa wypadkowi w tym mieszkaniu. 

Zaproponowała także pani prezydent, aby ją zatrudniła do sprzątania pustostanów. 

Następnie poinformował, że była w mieszkaniu do remontu na ul. Lompy, które przez  

sześć lat stało puste. Podała także kolejne przykłady pustostanów w Kędzierzynie-

Koźlu. 

 

Sabina Nowosielska, prezydent miasta, stwierdziła, że nie powiedziała, że nie ma 

mieszkań. Mamy mieszkania, ale tylko pustostany. Zgodnie z prawem musimy jednak 

je wyremontować. W 2015 roku gmina wyremontowała 102 mieszkania. Gmina 

rocznie remontuje około 100 mieszkań. W latach poprzednich tych remontów było 

dużo mniej, między 50 a 70 mieszkań. Gmina musi wyremontować mieszkanie i oddać 

jako socjalne lub jako komunalne. Nie możemy oddać byle jakiego mieszkania, 

jednocześnie nie przeznaczamy więcej środków finansowych na te remonty. 

Poinformowała także o kosztach związanych z remontem, tj. ich wysokości. Następnie 

poinformowała, że gmina musi dać mieszkanie osobie, która jest z eksmisji, a taka 

osoba dewastuje takie mieszkanie. Podkreśliła ponownie, że gmina z punktu widzenia 

prawa nie może oddać niewyremontowanego mieszkania i niespełniającego 

standardów. Następnie poinformowała o możliwości przekazanie przez gminę 

mieszkania do remontu oraz o wymaganiach formalnych z tym związanych. Następnie 

zaznaczyła, że córka skarżącej dostała już kiedyś mieszkanie, ale odmówiła jego 

przejęcia. Następnie wskazała przyczyny kontroli w jej mieszkaniu oraz przypomniała 

wcześniejszą wypowiedź osoby skarżącej, że jej córka wynajmuje mieszkanie, a także 

że jej córka dopiero w tym tygodniu złożyła wniosek do urzędu o przyznanie 

mieszkania. 

 

Skarżąca wyjaśniła dlaczego córka nie przyjęła zaproponowanych mieszkań. 
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Sabina Nowosielska przypomniała o dwukrotnej odmowie przyjęcia mieszkania oraz 

zaapelowała o przestrzeganiu zasad ustalonych w obowiązującym zarządzeniu. 

Poinformowała także, że wniosek, który córka złożyła tydzień temu, zostanie 

rozpatrzony. 

 

Skarżąca wyjaśniła sytuację rodzinną córki. Zaapelowała aby zmienić uchwałę 

o przyznawaniu mieszkań komunalnych. Zaproponowała także, aby ją zatrudnić do 

sprzątania pustostanów. 

 

Ryszard Masalski wyjaśnił, że prezydent miasta i podległe jemu służby działają  

w granicach prawa i tego prawa nie przekroczyły. Opisał sytuacje rodzinną skarżącej 

oraz uzasadnił wynajęcie mieszkania przez córkę skarżącej. Stwierdził także, że 

wynajęcie tego mieszkania spowodowało niespełnienie kryteriów, aby pozyskać 

mieszkanie od gminy. Ponownie zaapelował o uelastycznienie przepisów związanych 

z przyznawaniem mieszkań. 

 

Z uwagi na brak zgłaszających się do dalszej dyskusji, przewodniczący obrad Andrzej 

Kopeć poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie skargi dotyczącej: 

1) wydania i sposobu realizacji „Zarządzenia Nr 1568/PMS/2013 w sprawie 

regulaminu przeprowadzania wywiadów środowiskowych ….”; 

2) zasobów mieszkaniowych; 

3) zachowania i działania Prezydenta Miasta i Przewodniczącego Rady Miasta, 

podczas przyjęć stron 

oraz przyjęcie stanowiska zaproponowanego przez Komisję Rewizyjną: 

„za” oddano 18 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 2, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 19, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/385/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie skargi dotyczącej:  

1) wydania i sposobu realizacji „Zarządzenia Nr 1568/PMS/2013 w sprawie 

regulaminu przeprowadzania wywiadów środowiskowych ….”; 

2) zasobów mieszkaniowych; 

3) zachowania i działania Prezydenta Miasta i Przewodniczącego Rady 

Miasta, podczas przyjęć stron; 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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Ad 12. 

Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Ryszard Masalski spytał się, czy prawdą jest, że wstrzymano sprzedaże mieszkań na 

rzecz najemców. 

 

Artur Maruszczak poinformował, że sprzedaż tych mieszkań była chwilowo 

wstrzymana ze względu na zmianę uchwały. Obecnie jednak wstrzymania sprzedaży 

nie ma. 

 

Dorota Mrówka podziękowała, za pismo otrzymane od dyrektora Stanisława 

Węgrzyna, dotyczące podejmowania działań przez wspólnoty mieszkaniowe  

w zakresie przyłączania się do miejskiej sieci ciepłowniczej. Przedstawiła następnie 

treść interpelacji dot. likwidacji kursu autobusowego linii nr 13 (przystanek nr 22 przy 

ul Energetyków 4 – odjazd autobusu o godz. 14:45). 
(pisemna interpelacja dołączona do niniejszego protokołu) 

 

Sabina Nowosielska, poinformowała, że otrzymała wiadomość w tej sprawie oraz że 

pani prezes MZK będzie ten temat wyjaśniała. 

 

Ewa Czubek spytała się, czy urząd podjął działania w związku z występowaniem  

w ciągu ostatnich paru nocy skoków benzenu w mieście. 

 

Sabina Nowosielska poinformowała, że zostało skierowane pismo do WIOŚ-u  

z prośbą o podjecie działań w tej sprawie. Poinformowała także o prowadzonym 

postępowaniu prokuratorskim w tej sprawie oraz że w dzisiejszej uchwale budżetowej 

zaakceptowane zostało przeznaczenie pieniędzy na stację meteorologiczną. Zwróciła 

uwagę na wagę stacji meteorologicznej, na koszta związane z jej budową i sposób jej 

finansowania. Przypomniała także, że dyrektor WIOŚ-u zawsze na początku roku 

uczestniczył w sesji rady miasta. Miał on także być na początku stycznia i na pewno 

on sam odpowiedziałby na więcej pytań. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć przypomniał, że na ostatniej sesji poinformował 

radnych, że pan Gaworski skierował do niego pismo, w którym stwierdził, że nie jest 

jeszcze gotowy raport za poprzedni rok. W związku z czym przybędzie  

w późniejszych miesiącach i będzie to raczej druga połowa roku. 

 

Sabina Nowosielska poinformowała, że w poniedziałek spotyka się zespół do spraw 

powietrza. Tam też chcemy przedyskutować używanie chromatografu, ażeby zrobić 

pomiary w naszym mieście gdzie jest największe stężenie. Opisała następnie przebieg 

takiego badania oraz stwierdziła, że badanie te chcą zrobić w oparciu o PSP. 

Stwierdziła, że takie badanie nie były jeszcze przeprowadzane na terenie naszego 

miasta i nie należą one do kompetencji miasta. Badanie takie powinna robić 

odpowiednia instytucja, jednak zaapelowała, aby nie czekać z tym. Przypomniała 

także o wysokości stężenia benzenu w latach poprzednich. 
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Sylwia Artuna przedstawiła i przybliżyła treść interpelacji dot. braku oświetlenia  

w drodze wewnętrznej w rejonie ul. Karola Miarki. 
(pisemna interpelacja dołączona do niniejszego protokołu) 

 

Artur Maruszczak poinformował, że często w tego typu sprawach jest tak, że teren taki 

należy do wspólnoty. 

 

Hubert Majnusz poinformował, że została przygotowana lista ulic w Cisowej  

w których znajdują się dziury wraz z ich dokładną lokalizacją. Następnie spytał się do 

kogo ją skierować, aby w najbliższym czasie je zakleić. 

 

Artur Maruszczak poinformował, aby skierować to do pana Mazurkiewicza. 

 

Sabina Nowosielska poprosiła, aby jej tę listę przynieść. 

 

Katarzyna Dysarz przedstawiła wnioski mieszkańca Śródmieścia związane  

z bezpieczeństwem uczniów dochodzących do Szkół Podstawowych nr 6 i nr 9 oraz 

poprosiła aby w miarę możliwości je rozpatrzyć. 

Jeden z wniosków dotyczył zabezpieczenia przejścia dla pieszych przy Szkole 

Podstawowej nr 6, tj. znak stop, który jest zlokalizowany przy ul. Pawła Stalmacha od 

strony Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej jest zbyt daleko odsunięty od 

skrzyżowania i należałoby go przysunąć, inaczej oznaczyć, ponieważ podobno znak 

ten nie jest przestrzegany. Natomiast autobus, który jedzie w przeciwnym kierunku, 

przystanek ma tak zlokalizowany nieszczęśliwie, że potrafi zasłonić tę część 

skrzyżowania. 

Następnie poinformowała, iż mieszkańcy się skarżą, że wzdłuż ul. Gagarina 

samochody parkują na chodnikach. W związku z tym mieszkańcy proszą  

o postawienie znaku zakazu parkowania na chodnikach. 

Zaapelowała także aby zrobić przegląd uliczek gminnych i tam, gdzie jest taka 

możliwość, zrobić zakaz parkowania na ulicach. 

 

Sylwia Artuna poinformowała, że przy Szkole Podstawowej nr 6 jest często i że znaku 

stop nie zasłania żadne drzewo. Stwierdziła także, że autobus jak stoi faktycznie 

zasłania wyjazd z garaży, a nie z ulicy, natomiast znak stop jest doskonale widoczny. 

Uważa, że ze strony urzędu nie ma żadnego niedociągnięcia. 

 

Halina Mińczuk poinformowała, że na ul. Sikorskiego miejsca postojowe dla 

niepełnosprawnych pomalowane są na niebiesko oraz że farba ta w 3/4 została już 

zmyta. Spytała się następnie dlaczego zostało to oznakowane w taki sposób, a nie tak 

jak to jest oznakowane na innych parkingach. 

 

Artur Maruszczak poinformował, że jest to zgodne z przepisami oraz że obecnie tak 

oznakowuje się miejsca dla niepełnosprawnych. Stwierdził także, że w ramach 

gwarancji zostanie to poprawione przez wykonawcę. Podkreślił, że oznakowanie takie 

wynika z obowiązujących obecnie przepisów. 
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Adam Sadłowski spytał się, kiedy w związku z realizacją ustawy dekomunizacyjnej 

zaczniemy zmieniać nazwy ulic lub miejsc które kojarzą się z komunizmem. 

 

Zbigniew Romanowicz poinformował, iż zgodnie z przepisami ustawy 

dekomunizacyjnej zostały wystosowane do Instytutu Pamięci Narodowej zapytania 

dotyczące ulic, które już wcześniej w pismach IPN-u były wskazywane jako 

potencjalnie zawierające elementy poddawane usunięciu jako głoszące pochwałę 

totalitaryzmu lub innych ustrojów w tej ustawie wymienionych. Poinformował, że w 

chwili obecnej taka opinia jest przygotowywana. Przygotowywana jest lista 

określonych rad osiedli, które będą w tej materii się wypowiadały. Jest to pięć nazw 

ulic. Proces ten się odbywa i w najbliższym czasie pani prezydent skieruje stosowne 

projekty uchwał do Rady Miasta. 

 

Adam Sadłowski spytał się następnie, czy Szkoła Podstawowa nr 9 ma nadal patronat 

Jurija Gagarina. 

 

Zbigniew Romanowicz poinformował, że tak. 

 

Adam Sadłowski poinformował, że został zobligowany przez środowiska kresowe, 

aby zaapelować w sprawie przyjrzenia się i śledzenia co się dzieje w miastach 

partnerskich. Rozdał radnym oraz pani prezydent petycję kierowaną do prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej Andrzeja Dudy dotyczącą wprowadzenia w polskim 

prawodawstwie zakazu podpisywania umów partnerskich przez krajowe jednostki 

samorządowe z miejscowościami zagranicznymi, w których gloryfikuje się 

ludobójców narodu polskiego i zbrodniarzy wojennych. Następnie poinformował, iż  

w Kałuszu ma powstać mauzoleum dwóch największych zbrodniarzy narodu 

polskiego na terenach Wołynia. Zaapelował także, aby nie przymykać oka na kult 

Bandery i innych zbrodniarzy. 

 

Grażyna Radka przedstawiła oraz wyjaśniła treść swojej interpelacji dotyczącej 

przekształcenia mieszkań socjalnych w mieszkania komunalne. 
(pisemna interpelacja dołączona do niniejszego protokołu) 

 

Wojciech Jagiełło poinformował, że obecnie nie ma przypadków krytycznych  

w sytuacji, jeżeli mieszkańcy płacą za mieszkania. 

 

Rafał Olejnik poprosił o oczyszczenie drogi z Żabieńca do obwodnicy. 

 

Witold Rusak wypowiedział się w przedmiocie zaproszenia przedstawicieli WIOŚ-u 

celem przedstawienia raportu o stanie środowiska w 2016 r. Przypomniał także, że 

pięcioosobowy oddział WIOŚ-u jest w Koźlu. 

 

Andrzej Kopeć poinformował, że postara się jeszcze skontaktować z WIOŚ-iem. 
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Andrzej Kopacki podziękował w imieniu swoim i mieszkańców za wysprzątanie 

terenu przyległego do wiaduktu przy ul. Głównej oraz za prace obecnie trwające przy 

ul. Jasińskiego i Herberta. Podziękował także za pismo z którego wynika, że 4 

kwietnia rusza remont części ul. Niemcewicza wraz z budową nowego parkingu. 

 

Adam Sadłowski poprosił, aby place zabaw zacząć porządkować. Wypowiedział się 

następnie w temacie przyznawania mieszkań komunalnych. Stwierdził, że są 

procedury odnośnie metrażu, kwoty zarobków i nie da się tego przeskoczyć.  

 

Ewa Czubek zwróciła uwagę na nieporządek panujący na ul. Wojska Polskiego. 

Zaznaczyła jednocześnie, że jest to droga powiatowa. Poprosiła aby pani prezydent 

zainterweniowała, aby droga ta została posprzątana.  

 

Sabina Nowosielska poinformowała, że dzisiaj się spotkała z panią i panem starostą. 

Temat związany z ulicą Wojska Polskiego był poruszany. Stwierdziła, że będzie 

interweniowała w tej sprawie. Nadto poinformowała, że w przyszłym roku planowany 

jest remont tej ulicy (do alei Jana Pawła II). Przyznała także rację radnej Ewie Czubek, 

że jest tam brudno. 

 

Ryszard Masalski odniósł się do interpelacji Grażyny Radki, którą przedstawiła 

wcześniej. Przypomniał, że już wcześniej składał projekt uchwały w tej sprawie, aby 

przekształcać w określonych przypadkach lokal socjalny w lokal komunalny 

wynajmowany na czas nieoznaczony i odwrotnie, jednak nie spotkał się on  

z przychylnością radnych. Zaproponował także, że może ponownie wystąpić z tą 

inicjatywą uchwałodawczą. Następnie odniósł się do wypowiedzi radnej Ewy Czubek, 

która zwróciła uwagę, że chodniki są brudne. Zaproponował, aby osoby, względem 

których gmina świadczy pomoc społeczną, sprzątały te chodniki w ramach kontraktu 

socjalnego. 

 

Halina Mińczuk odniosła się do wypowiedzi radnej Grażyny Radki. Poinformowała, 

że temat ten był poruszany na Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny oraz że 

złożyła wniosek w tej sprawie. Wniosek ten dotyczył sytuacji osób, które mają 

przyznane lokale socjalne na czas określony i składają wnioski do urzędu miasta 

o przedłużenie tej umowy i otrzymują odpowiedź negatywną z uwagi na przekraczanie 

dochodu. Zaapelowała, aby wnioski takie były weryfikowane pod takim kątem, aby 

osoby takie otrzymały lokal komunalny. Zaproponowała, aby w przypadku osób 

płacących za mieszkania, a kwalifikujących sie z dochodem na lokal komunalny, 

wyłączyć kryterium metrażowe. Osoby takie przeszłyby do lokalu komunalnego 

zwalniając lokal socjalny, natomiast gmina mogłaby wyeksmitować osoby 

z komfortowych lokali komunalnych do lokali socjalnych. Następnie opisała 

stosowaną przez sąd i urząd praktykę. Zaapelowała, aby zająć się tym tematem. 

 

Z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu Andrzej Kopeć złożył wniosek  

o rozszerzenie porządku obrad o punkt w sprawie zmian w składach komisji 

problemowych, aby móc rozpatrzyć wniosek Doroty Zasłonki o rezygnacji z prac  
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w Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny. Następnie poddał pod głosowanie 

ww. wniosek o rozszerzenie porządku obrad: 

„za” oddano 19 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 1, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 20, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że porządek został rozszerzony o punkt  

w sprawie zmian w składach komisji problemowych. Następnie przewodniczący obrad 

przeszedł do realizacji ww. punktu porządku obrad i poddał pod głosowanie wniosek 

Doroty Zasłonki dotyczący rezygnacji z pracy w Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych 

i Rodziny: 

„za” oddano 15 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 4, 

głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 21, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLII/386/17 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 marca 2017 r. 

 

w sprawie zmiany w składzie osobowym komisji Zdrowia Spraw Socjalnych  

i Rodziny Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że pani Dorota Zasłonka nie jest już 

członkiem Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny. Podziękował następnie za 

jej dotychczasową pracę. 

 

Ad 13.  

Wolne wnioski. 

 

Przewodniczący obrad poinformował, iż otrzymał zaproszenie pani prezydent do Rady 

do spraw ochrony zabytków, stanowiącej organ doradczy Prezydenta Miasta 

Kędzierzyn-Koźle. Zaznaczył, że Rada ochrony zabytków zajmować się będzie 

między innymi opiniowaniem aktów prawnych organów gminy zawierających 

uregulowania lub określające działania związane z ochroną zabytków położonych na 

terenie miasta Kędzierzyn-Koźle, zgłaszaniem wniosków i propozycji działań, 

mających na celu trwałe zachowanie zabytków oraz ich zagospodarowanie 

i utrzymanie, zgłaszanie propozycji działań promocyjnych i edukacyjnych związanych 



37 
 

z ochroną zabytków oraz podejmowanie innych działań na rzecz ochrony zabytków 

w Kędzierzynie-Koźlu. Zaproszenie to jest skierowane dla dwóch radnych. Po krótkiej 

dyskusji Andrzej Kopeć zgłosił kandydatury radnego Michała Nowaka oraz radnego 

Andrzeja Kopackiego do pracy w tym zespole. Przypomniał następnie o obowiązku 

składania oświadczeń majątkowych. 

Po krótkiej dyskusji na temat obowiązku potrzeby głosowania ww. kandydatur 

przewodniczący obrad Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie kandydaturę radnego 

Michała Nowaka: 

„za” oddano 17 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 1, 

głosy nieoddane 2. 
(wydruk z głosowania nr 22, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że radny Michał Nowak został powołany. 

Następnie poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Andrzeja Kopackiego: 

„za” oddano 18 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 1, 

głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 23, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta pogratulował radnym wyboru. Następnie poinformował, 

że termin sesji kwietniowej będzie przypadał na ostatni czwartek miesiąca, natomiast 

kolejna sesja wyjątkowo wypadać będzie 30 maja. 

 

Ad 14. 

Zakończenie obrad 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle Andrzej Kopeć zamknął XLII sesję Rady Miasta Kędzierzyn-

Koźle. 

Sesja skończyła się o godzinie 19:42. 

 

Przewodniczący obrad 

     Andrzej Kopeć 
 
Protokołowała: Agnieszka Szykuła 


